



ယုထာတာဂ်ခိၣ်တီလၢနအဲၣ်ဒီးတခါတက့ၢ်.

မိၢ်ဒီးဖိဆံးတာအိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချူဒီးကသံၣ်ဒီသဒါ

ကိၣ်ကးကရၢဒုးအိၣ်ထီၣ်တာကွၢ်ထွဲမိၢ်ဖိဆံးတာအိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချူ အလီၢ်လၢတာလီၢ်အတီၢ် 10န့ၣ်လီၢ်.တာကွၢ်ထွဲမိၢ်ဖိဆံးတာအိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချူ တၢ်မၤစၢအံၤတလၢာ်ဘျုးလၢာ်စ့ဘၣ်ဒီးမ့ၢ်ဝဲလၢဟံၣ်ဖိဖိခဲလၢာ်လၢကီၢ်ရၢ.ၣ်တဘျုးဒုးဝဲအပူၤလၢဖိသၣ်အိၣ်ဖျဲၣ်သီတုၤန့ၣ်လီၢ်.ကိၣ်န့ၣ်သးန့ၣ်ပျဲတစုအကီၢ်လီၢ်. ကသံၣ်သရၣ်မ့ၢ်ကွၢ်န့ၢ်န့ၢ်ဖိအတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ဒီးသ့ဘၣ်ထီၣ်ဒီးထံၢ်န့ၢ်တာဂ်ကီၢ်မ့ၢ်အိၣ်ထီၣ်ဘၣ်ဖုးဒီးကူၤစါယါဘျုးဝဲတဘျုးယီၤသ့ဝဲန့ၣ်လီၢ်.ကသံၣ်ရၣ်မ့ၢ်ကဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖုးဒီးဆီၣ်ထွဲတာဂ်ကီၢ်တမံၤလၢလၢအဘၣ်ထွဲဒီးဖိဖိသ့ၣ်.ပိာ်မ့ၢ်ပိာ်မၤဒီးဟံၣ်ဖိဖိဆူၣ်ချူ ဒီးမိၢ်ပာ်တဖၣ်အတၢ်ဂၢ်ကီၢ်သ့ဝဲန့ၣ်လီၢ်.

မိၢ်ဖိဆံးတာအိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချူ ကသံၣ်သရၣ်မ့ၢ်ကထံၣ်လိာ်န့ၢ်ဒီးန့ၢ်ဖိဖိသးန့ၣ်ပျဲထီၣ်အကတီၢ်တဖၣ်အံၤ...ကလဲထံၣ်လိာ်အိၣ်သကိးန့ၢ်လၢနဟံၣ်ဖိန့ၢ်အိၣ်ဖျဲၣ်ကန့ၢ် တန့ၣ်အကတီၢ်.ဝံၤဘျီကသ့ၣ်န့ၢ်ဖုးသီန့ၢ်လၢတာကွၢ်ထွဲမိၢ်ဖိဆံးတာအိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချူ အလီၢ်ဖဲအသးပျဲထီၣ် 2,4,ဒီး8န့ၣ်အကတီၢ်,3,4,8,12ဒီး18 လၢပျဲထီၣ်အကတီၢ်တဖၣ်လီၢ်.ကသံၣ်သရၣ်မ့ၢ်ညီန့ၢ်ကဆဲးကျိးန့ၢ်လၢကသ့ၣ်န့ၢ်ဖုးသီလၢကဟဲထံၣ်လိာ်န့ၢ်လၢနဟံၣ်အကီၢ်လီၢ်.

မိၢ်ဖိဆံးတာအိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချူ အလီၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်တာသိၣ်လိလၢတာကဘၣ်ဒုးအိၣ်ဖိန့ၢ်ထံၣ်လဲၣ်အကီၢ်ခံဘျီလၢကဆီၣ်ထွဲမၤစၢမိၢ်တဖၣ်လၢအိၣ်ဒီးတာဂ်ကီၢ်လၢကဒုးအိၣ်အဖိ န့ၢ်ထံအကီၢ်လီၢ်.

န့ၢ်အဲၣ်ဒီးသ့ၣ်န့ၢ်ဖုးသီအဘဲသ့ၣ်မ့ၢ်တမ့ၢ်ဆီတလဲတၢ်သ့ၣ်န့ၢ်မ့ၢ်န့ၢ်ဖဲတာကွၢ်ထွဲဆူၣ်ချူ အလီၢ်မ့ၢ်တမ့ၢ်တၢ်ဒုးအဖိဆံးန့ၢ်ထံတၢ်သိၣ်လိလၢအလီၢ်န့ၣ်ကိးဘၣ်ဖဲ 9932 1300 တက့ၢ်.

တာလီၢ်တနီၤအိၣ်ဒီးတၢ်ရဲၣ်တာကျဲလၢနကလဲၤဒ်န့ၣ်အကီၢ်သ့ဝဲလီၢ်.တလိၣ်သ့ၣ်န့ၢ်ဖုးသီဘၣ်.လၢကသ့ၣ်ညါအါထီၣ်အကီၢ်ဝံသးစုဆဲးကျိး 9932 1300တက့ၢ်.

န့ၢ်အဲၣ်ဒီးကတီၢ်တၢ်ဒီးကသံၣ်သရၣ်မ့ၢ်တဖၣ်အံၤန့ၢ်ပပျဲဘၣ်မုဘၣ်ဒါလၢသ့ၣ်န့ၢ်ဖုးသီတၢ်တဖၣ်ကထၢ်ဖျိၣ်န့ၢ်က့ၢ်အလၢပျဲဒီးမၤသရၣ်မ့ၢ်ကိးကျဲန့ၣ်လီၢ်.

န့ၢ်အဲၣ်ဒီးကတီၢ်တၢ်ဒီးကသံၣ်သရၣ်မ့ၢ်တဖၣ်အံၤလၢတာဆၢကတီၢ်ထလၢအကတီၢ်န့ၣ်ဝံသးစုကိးမိၢ်ဖိဆံးဂ့ၢ်ဂီၢ်အူလီၢ်ကျိၤလၢတၢ်အိးထီၣ်အိၢ် 24 န့ၣ်ရၢ်အတီၢ်ပူၤ 132 229 တက့ၢ်.

န့ၢ်လိၣ်သံကွၢ်ဘၣ်ယးတၢ်ဆုးတၢ်ဆါအဂ့ၢ်တမံၤန့ၣ်ဆဲးကျိးန့ၢ်ကစၢ်ဟံၣ်ဖိဖိကသံၣ်သရၣ်မ့ၢ်တမ့ၢ်လဲၤဆုတၢ်ဆါဟံၣ်လၢအဘူးဒီးန့ၢ်တဖျၢၣ်တက့ၢ်.

ကသံၣ်ဒီသဒါတြိဆၢန့ၢ်လၢတာဆုးတၢ်ဆါတနီၤဒီးပဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါမိၢ်ပာ်ခဲလၢာ်လၢကဆဲးန့ၢ်အဖိကသံၣ်ဒီသဒါန့ၣ်လီၢ်.ကိၣ်ကးကရၢတဖၣ် ဒုးအိၣ်ထီၣ်တာဆဲးကသံၣ်ဒီသဒါမ့ၢ်န့ၢ်တဖၣ်လၢတလၢဒီးတလၢအတီၢ်ပူၤလၢမိၢ်ဖိဆံးတာကွၢ်ထွဲဆူၣ်ချူ အလီၢ်တဖၣ်လၢတဖၣ်အပူၤဒီးမ့ၢ်ဟါခိကတီၢ်တၢ်အိးထီၣ်စ့ၢ်ကိးအီၤတနီၤလၢကီၢ်ကးကရၢအဲၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အလီၢ်န့ၣ်လီၢ်.တာဂ်တဖၣ်အံၤတၢ်ဟံၣ်ဖျိထီၣ်အီၤဖဲကိၣ်ကးကရၢအပုၣ်ယဲၤသန့အပူၤလၢ ကသံၣ်ဒီသဒါတၢ်ဂၢ်အဖိလၢန့ၣ်လီၢ်.

တာဆဲးကသံၣ်ဒီသဒါတဖၣ်အံၤတလၢာ်ဘျုးလၢာ်စ့ဘၣ်ဒီးန့ၣ်တလိၣ်သ့ၣ်န့ၢ်ဖုးသီစ့ၢ်ကိးဘၣ်.တာကွၢ်ထွဲမိၢ်ဖိဆံးတာအိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချူ သရၣ်မ့ၢ်တဖၣ်ကတၢ်ပီၣ်ဘၣ်ယး ကိၣ်ကးကရၢကသံၣ်ဒီသဒါတၢ်ရဲၣ်တာကျဲတဖၣ်ဒီးန့ၢ်ဖဲလဲထံၣ်အီၤလၢန့ၢ်ပျဲထီၣ် 4 န့ၣ်အကတီၢ်န့ၣ်လီၢ်.

န့ၢ်တၢ်သံကွၢ်မ့ၢ်အိၣ်တမံၤမံၤ.ဝံသးစုဆဲးကျိးကိၣ်ကးကရၢဆူၣ်ချူ ဝဲလီၢ်ခိၣ်သ့ၣ်လၢကသံၣ်ဒီသဒါအကီၢ်ဖဲ 9932 1000 တက့ၢ်.



တၢ်ကွၢ်ထွဲဖိဒဲဖိသၢ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲးတဖၣ်

တၢ်ကွၢ်ထွဲဖိဒဲဖိသၢ်ကရၢတဖၣ်မ့ၢ်ဝဲဖဲပုၤဘၣ်မုၢ်ဘၣ်ဒါတဖၣ်ကွၢ်ထွဲဖိဒဲဖိပၢ်တဖၣ်လီၤတၢ်မၤထီၣ်ကွၢ်မ့ၢ်ဖဲမၤတၢ်လၢအဂၤတဖၣ်အခါန့ၣ်လီၤ.ကီၣ်ကးကရၢဒုးအိၣ်ထီၣ်ဝဲတၢ်ကွၢ်ထွဲဖိဒဲဖိသၢ်အလီၤတဖၣ်အါတီၤန့ၣ်လီၤ.တၢ်လီၤတဖၣ်အံၤအိၣ်လၢပုၤဘၣ်မုၢ်ဘၣ်ဒါလၢအသ့အဘၣ်.ဖျိတီၤပတီၢ်ဒီးပုၤဟ့ၣ်တၢ်သိၣ်လိလၢအိၣ်ဒီးတၢ်လၢခိဖျိလၢအဟ့ၣ်ထီၣ်တၢ်ကွၢ်ထွဲကဟ့ၣ်ယၢ်လၢလၢအပတီၢ်ထီၣ်တၢ်ကွၢ်ဘၣ်ကုၣ်သ့လၢဖိဒဲဖိသၢ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.တၢ်ကဟ့ၣ်နီၤလီၤတၢ်ဟူးတၢ်ဂၤဒီးတၢ်လၢခိဖျိတဖၣ်လၢတၢ်ဒုးခိၣ်အဖိလၢယုၣ်ဒီးတၢ်ပျီၤပုၤ.လၢကဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်မၤလိဒီးတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်လဲၤထီၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကွၢ်ထွဲဖိသၢ်လၢမ့ၢ်ဆါကတီၢ် မ့ၢ်တၢ်ကွၢ်ထွဲဖိဒဲဖိသၢ်တဖၣ်စးထီၣ်လၢအိၣ်ဖျိထီၣ်တုၤ13န့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.တၢ်ကွၢ်ထွဲအံၤတၢ်မၤအိၣ်လၢပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်ဘၣ်မုၢ်ဘၣ်ဒါတဖၣ်အဟ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.တၢ်ကွၢ်ထွဲန့ၣ်ရံၣ်ဆါကတီၢ်အိၣ်ဝဲဒ်ကြးဒီးနတၢ်အိၣ်သးလၢဆါကတီၢ်ဖးခိမ့ၢ်တဖၣ်ပုၤပုၤသ့ဝဲ.တချးကွၢ်ထီၣ်ဒီးကွၢ်ပျီၤဝဲအလီၢ်ခံဒီးလၢကွၢ်ပျီၤကသုၣ်ဆါကတီၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.ကီၣ်ကးကရၢထီၣ်ပုၤအသီတဖၣ်ဒီးဟ့ၣ်တၢ်သိၣ်လိလၢပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်ဖိတဂၤစုၣ်စုၣ်အအိၣ်တချးအဝဲသ့ၣ်ဆဲးလီၤအမံၤဒီးအခါဒီးဝဲအလီၢ်ခံအဝဲသ့ၣ်အိၣ်လၢတၢ်ကွၢ်ထွဲသမံသမိးအဖိလၢတပယုၣ်လီၤဒီးတၢ်အိၣ်ထွဲမၤစၢန့ၣ်လီၤ.အဝဲသ့ၣ်လဲၤထီၣ်လီၤအိၣ်သးကိးပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်တဖၣ်အံၤခံန့ၣ်တဘျီဒီးဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်လိၣ်ကွၢ်ကရၢတဖၣ်လၢကလဲၤထီၣ်ဘၣ်တပုၤယီၤဒီးဖိသၢ်လၢအကွၢ်ထွဲကဟ့ၣ်ယၢ်ဝဲတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကွၢ်ထွဲဖိဒဲဖိသၢ်အလီၢ် အံၤအိၣ်ဝဲခံတီၤ.တၢ်တခါမ့ၢ်ဖဲအံၤလဲၤထီၣ်န့ၣ်ဒီးအဲလဲထီၣ်န့ၣ်ဒီးတၢ်ကွၢ်ထွဲဖိသၢ်စးထီၣ်အိၣ်ဖျိထီၣ်တုၤလၢယၢ်န့ၣ်လၢဆါကတီၢ်ယၢ်ဝဲလၢမ့ၢ်ဆါကတီၢ်လီၤ.တၢ်လီၤခံတီၤလၢဂံၢ်အံၤအိၣ်မ့ၢ်ဆုၣ်တုၤမ့ၢ်ဖိဖးစးထီၣ်ဂီၤရ 7.00 တုၤဟါ 6.00န့ၣ်ရံၣ်အတီၢ်ပုၤန့ၣ်လီၤ.တၢ်အိၣ်လၢတၢ်ဖိအိၣ်လၢဟံၣ်.တၢ်အိၣ်န့ၣ်ဂံၢ်န့ၣ်ဘၣ်ဒီးတၢ်အိၣ်လိၣ်ကွၢ်တဖၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ဒုးအိၣ်ဖိသၢ်လၢတၢ်ကွၢ်ထွဲအိၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကွၢ်ထွဲဖိဒဲဖိသၢ်တဖၣ်လၢမ့ၢ်ဆါကတီၢ်ဒီးတၢ်ကွၢ်ထွဲလၢကတီၢ်ယၢ်အဂီၢ်တၢ်လၢဘၣ်လၢဂံၢ်အိၣ်ဝဲလီၤ.ကီၣ်အိၣ်သးလၢအိၣ်ထီၣ်ထွဲမၤစၢတၢ်လၢဘၣ်လၢဂံၢ်စုၣ်တဖၣ်အံၤလၢဟံၣ်ဖိဖိလၢကြးဒီးန့ၣ်ဘၣ်တဖၣ်အဂီၢ်လီၤ.တၢ်ကွၢ်ထွဲအလီၤတဖၣ်အိၣ်ဒီးနကဘၣ်အိၣ်ခိးတၢ်ဆါကတီၢ်အယိအကါဒိၣ်ဝဲလၢနကဘၣ်ဆဲးလီၤဟံၣ်နမံၤဖဲအဆါအချၢအသ့ဝဲအသ့ကတၢ်လီၤ.တၢ်လီၤမ့ၢ်လီၤဟံၣ်လဲၤန့ၣ်.ဟံၣ်ဖိဖိတဖၣ်ကဘၣ်ဆဲးလီၤအမံၤလၢတၢ်ကွၢ်ထွဲဖိသၢ်အလီၤတချးတၢ်စးထီၣ်ကွၢ်ထွဲအံၤဒီးဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

အဲလဲထီၣ်န့ၣ်ဒီးတၢ်ကွၢ်ထွဲတဘျီတခါအံၤအိၣ်ထီၣ်အိၣ်လၢလွံၢ်န့ၣ်ရံၣ်အတီၢ်ပုၤဖဲမ့ၢ်လုၤဒီးမ့ၢ်ဖိဖးဂီၤခိကတီၢ်တဖၣ်ဖဲကွၢ်ထီၣ်အကတီၢ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲးအံၤတၢ်မၤအိၣ်ဝဲအဲလဲထီၣ်န့ၣ်ဒီးခိမ့ၢ်န့ၣ်ထံၤဝဲဒီးန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကွၢ်ထွဲတဘျီတခါအံၤတၢ်မၤအိၣ်လၢကွၢ်ထီၣ်တကတီၢ်ဘၣ်တကတီၢ်မ့ၢ်တဖၣ်တၢ်မၤအိၣ်လၢတန့ၣ်တဘျီန့ၣ်လီၤ.ဖိသၢ်တဂၤကဘၣ်ဟ့ၣ်အဘူးအလဲလၢတဘျီဘၣ်တဘျီအဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ.တၢ်အိၣ်လိၣ်ကွၢ်လၢအန့ၢ်ဂံၢ်န့ၢ်ဘၣ်တဖၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်အိၣ်လၢဂီၤကတီၢ်.ဟံၣ်ဖိဖိတဖၣ်ကဘၣ်န့ၢ်အဖိမ့ၢ်ထုၣ်တၢ်အိၣ်န့ၣ်လီၤ.

လၢကသုးဒီးန့ၢ်ဒီးယုထံၣ်သ့ၣ်ညါအါထီၣ်ဘၣ်ယးတၢ်အံၤထွဲကွၢ်ထွဲတဖၣ်အံၤမ့ၢ်တဖၣ်ယုထံၣ်သ့ၣ်ညါအါထီၣ်လၢကကဲထီၣ်ဘၣ်ပုၤကွၢ်ထွဲတဖၣ်တဂၤကသုးအဂီၢ်ဆဲးကျိး 9932 1000 တက့ၢ်.

ကတီၢ်ဆိကွၢ်ဒီးတၢ်လိၣ်ကွၢ်ကရၢ

လၢကတီၢ်ဆိကွၢ်အပူၤန့ၣ်ဖိကမၤလိဘၣ်တၢ်.မၤအါထီၣ်အတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်တဖၣ်ဒီးလိၣ်ကွၢ်ဘၣ်လၢတၢ်လီၤလၢအိၣ်ဒီးတၢ်ပုၤဖျးအလီၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ပံၤညးဘၣ်တၢ်ကွၢ်ထွဲကဟ့ၣ်ယၢ်အဝဲသ့ၣ်လၢကတီၢ်ဆိကွၢ်သရၣ်မုၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.အကါဒိၣ်ကတၢ်မ့ၢ်ဝဲ.နဖိကမၤလိသ့ထီၣ်အသးလၢကကဲထီၣ်ပုၤမၤလိတၢ်ဖိဖဲနီၢ်တဂၤလၢကသုးအိၣ်ဒီးတၢ်ဆဲးကျိးလိၣ်သးဒီးပုၤဂၤ.ဒုးအိၣ်ထီၣ်အတၢ်န့ၣ်န့ၣ်လီၤအသး.ဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်စုသ့ခိၣ်ဘၣ်ဒီးမၤအါထီၣ်အတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်လၢကစီၣ်ခိၣ်ဆုအတၢ်ထီၣ်ကွၢ်လၢခံတပတီၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

စးထီၣ်2014အံၤကတီၢ်ဆိကွၢ်ဖိလၢအသးန့ၣ်ပုၤထီၣ်လွံၢ်န့ၣ်တဖၣ်ကဒီးန့ၣ်ဘၣ်ကတီၢ်ဆိကွၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲးအံၤ15န့ၣ်ရံၣ်လၢတန့ၣ်အတီၢ်ပုၤ.ကတီၢ်ဆိကွၢ်တဖျါစုၣ်စုၣ်အိၣ်ဒီးအတၢ်ထီၣ်ကွၢ်အကတီၢ်ဒုၣ်ဝဲလီၤ.

ကီၣ်ကးကရၢကွၢ်ထွဲတၢ်ဆဲးလီၤမံၤလၢပုၤလွံၢ်န့ၣ်ကတီၢ်ဆိကွၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲးအဂီၢ်လၢပုၤတဖၣ်အပူၤလီၤ.လံာ်တကွၢ်ဒိအံၤတၢ်ထုးထီၣ်အိၣ်လၢပုၤယၢ်သန့အပူၤသ့ဝဲ.မ့ၢ်တဖၣ်နလဲၤဟံးန့ၢ်အိၣ်လၢကီၣ်ကးကရၢဝဲဒီးတဖၣ်အပူၤ.မ့ၢ်တဖၣ်လၢကတီၢ်ဆိကွၢ်အအိၣ်သ့ဝဲလီၤ.

မၤပုၤလံာ်တကွၢ်ဒိတဖၣ်.ယုၣ်ဒီးနလံာ်ခိကီၢ်အတကွၢ်ဒိမ့ၢ်တဖၣ်နအိၣ်ဖျိမ့ၢ်န့ၣ်လံာ်အုၣ်သးဒီးလံာ်လံာ်တၢ်အုၣ်သးတဖၣ်တၢ်ကဘၣ်ဆုအိၣ်မ့ၢ်တဖၣ်လဲၤဟ့ၣ်လီၤ.ဆုကီၣ်ကးကရၢအဝဲဒီးတက့ၢ်.တၢ်ကဘၣ်ဟ့ၣ်စုၣ်ကိးအလုၤအပူၤလီၤ.နဖဲထၢလုၣ်ဒီးစဲၤရၢဒုးမ့ၢ်အိၣ်န့ၣ်တလိၣ်ဟ့ၣ်အဘူးအလဲဘၣ်.နဖဲပုၤထီၣ်ခံန့ၣ်ဝဲအလီၢ်ခံနဆဲးလီၤအမံၤတဘျီလၢလံာ်န့ၣ်လီၤ.

နမ့ၢ်အဲၣ်ဒီးသံကွၢ်ဘၣ်ထွဲဒီးကတီၢ်ဆိကွၢ်သန့အဂီၢ်န့ၣ်.လံာ်ပတံထီၣ်ခဲလၢတၢ်ကဘၣ်ဆုအိၣ်ဆုကတီၢ်ဆိကွၢ်အအိၣ်န့ၣ်လီၤ.

သားနှင့်ဒီးလွှဲနှင့်ကတီးဆီကွဲတင်ရဲတင်ကျွဲအလအပွဲတဖန်နယုထံနီအီသုဝဲကီကးကရအပှင်ယဲသနအပူဝဲ www.hobsonsabay.vic.gov.au နှင့်လီ။

တင်လိင်ကွဲကရီအိဉ်ဒီးတင်ရဲတင်ကျွဲလအမိပ်ဒီးပုကွဲထွဲတင်ဖိတဖန်လကဒီးနီဘဉ်တင်ခွဲတင်ယင်လကထံလိင်ဘဉ်ပုအသီတဖန်ဒီးနီဘဉ်တင်ဆီဉ်ထွဲမစးဒီးဟဉ်နီလီလိင်သးတင်ဆီဉ်တဖန်နှဉ်လီ။အဝဲသုဉ်ဟဉ်အခွဲလအမိသဉ်ဒီးဖိဆံးဖိတဖန်ဒီးဖိဆံးဖိလကထီဉ်ကတီးဆီကွဲတဖန်ကရီလိင်မုဉ်လိင်အသးဒီးမလိဘဉ်တင်တပူယီအဂီလီ။

ပုတတတင်လိင်ကွဲကရီတဖန်ဘဉ်တင်မအီဒီးရဲဉ်ကျွဲအီလအမိပ်တဖန်နှဉ်လီ။ကီကးကရီကီးရဲဉ်ကျွဲဝဲတင်လိင်ကွဲကရီလအဟံဉ်ဖိယီဖိလအိဉ်ဒီးဖိဆံးသးနှဉ် 12လါတု 36လါတဖန်နှဉ်လီ။ကရီတဖန်အံအိဉ်ဒီးကရီခိဉ်တဖန်လကကွဲဟံဉ်ဖိယီဖိတဖန်ဟဉ်နီလီတင်ဂုတင်ကျွဲဆူဟံဉ်ဖိယီဖိဒီးမစးလကကဒုးအိဉ်ထီဉ်တင်ဟူးတင်ဂဲတင်ရဲဉ်ကျွဲလကရီတဖန်အဂီလီ။

နမုာ်အဲဉ်ဒီးယုသုဉ်ညါအါထီဉ်ဘဉ်ယးဒီးတင်လိင်ကွဲကရီတဖန်အံဝဲသးစူးဆဲးကျီးနှဉ်စးထီဉ်သီကရီ **Early Years team** တက့ာ်။

ဝံးကထီရဲယတင်လိင်ကွဲကရီအပှင်ယဲသနစုာ်ကီးအိဉ်ဒီးတင်ဂုတင်ကျွဲအလအပွဲဘဉ်ထွဲဒီးပုတတတင်လိင်ကွဲကရီလဒီးဘစးဘုအပူနှဉ်လီ။

သုဉ်ဘီဉ်သးစာ်တင်ရဲဉ်ကျွဲတဖန်

သးစာ်ကရီတဖန်အိဉ်ဒီးတင်မအကျီအကျီဒီးတင်ရဲဉ်ကျွဲတဖန်လသးစာ်သးနှဉ်စးထီဉ် 12 တု 25 နှဉ်လါအအိဉ်ဒီးဖိမတင်မုတမုာ်မလိတင်ဖဲဟီးဘစးဘုလီကဝီအပူအံနှဉ်လီ။

သးစာ်ကတုတင်ရဲဉ်ကျွဲအပူအိဉ်ဒီး**ကျီပျာ်ကသုဉ်တင်ရဲဉ်ကျွဲ**လသးစာ်သးနှဉ် 12 တု ၁၇ နှဉ်တဖန်မုတမုာ်အိဉ်ကျီတီရတီတု 12 တီတဖန်နှဉ်လီ။ တင်ရဲဉ်ကျွဲလတလင်လုာ်လုာ်ပုအါတဖန်အိဉ်ဝဲလီ။တင်ဟူးတင်ဂဲအပူပုဉ်ယုာ်စးထီဉ်လကတင်ဂီမုဒီးမုာ်ထုဉ်တင်အိဉ်ဒီးတင်ထီဉ်ပယာ်လု။တင်ဒီးလ၊ဒီးတင်ဟးကွာ်မလိန့တင်လါဖဲလဘာအပူတဖန်နှဉ်လီ။တင်အိဉ်စာ်အလီအိဉ်ဝဲလွဲတီလကမအညီလီတင်လဲတင်ကုအဂီလီ။တင်လိင်တဖန်အံမုာ်ဝဲနုဖိး၊တြုဉ်ခလံ၊စံတြုး၊ဒီးလဲဘာတဖန်နှဉ်လီ။လကကျီပျာ်းကသုဉ်အဂီတင်ကထာဖိဉ်မံသဉ်တရူးကျီပျာ်ခံနွဲအတီပူဒီးသးစာ်တဖန်ကဘဉ်မလိတင်အမံတရူးအဟုဉ်တင်အပူကလဲဒီးအခါဆူဟီးဘစးဘုစံဘးစဲနထီဉ်အအိဉ်နှဉ်လီ။

သးစာ်ကရီအိဉ်စာ်ကီးဒီး**သးစာ်ဟုဉ်ဂံဟုဉ်ဘါ**လတလင်ဘုဉ်လကစုာ်ဝဲနှဉ်လီ။သးစာ်ဟုဉ်ကုဉ်တင်ရဲဉ်ကျွဲအံဟုဉ်ထီဉ်တင်ခွဲတင်ယင်ဆူသးစာ်တဖန်လကတင်ပိဉ်ဒီးဒီးနီတင်ဆီဉ်ထွဲမစးလကတင်ဂုကီမုတမုာ်သးစာ်ကီတင်ဂီလကအဘဉ်အဝဲသုဉ်လကအိဉ်ဒီးပုလသီဉ်လါအဝဲသုဉ်လကအိဉ်ဒီးတင်ပုဖျးအလီအဂီလီ။ သးစာ်တဖန်ဆဲးတင်လဲလကနုဉ်ပုဉ်ယုာ်လသးစာ်ဟုဉ်ကုဉ်တင်ရဲဉ်ကျွဲအပူလကတင်ဂုအါမံအဖိခိဉ်ပုဉ်ယုာ်ဟံဉ်ယီတင်ဂုကီ၊တင်ရဲလိင်သးစာ်ကုဉ်ဘဉ်ကုဉ်သု၊မုဉ်ခါသးစာ်အဲဉ်ဒီး၊တင်သုဉ်ကီသးစာ်၊တင်ဟ်လုာ်ဟ်ပု၊လီအသးစာ်၊ဒီးတင်ရဲလိင်မုဉ်လိင်ဒီးပုဂု၊ပုအကတဖန်ဟဲဒီးကတီးသကီးတင်ဂုတင်ကျွဲအိဉ်နှဉ်လီ။

သးစာ်တင်ရဲဉ်ကျွဲအံအိဉ်ဝဲပတီလက**ကျီပျာ်ဝဲအလီခံ**လသးစာ်သးနှဉ် 12 တု 17 တဖန်အဂီလီ။တင်ရဲဉ်ကျွဲတဖန်ကလိဝဲဒီးအိဉ်လသးစာ်မုဒါခိဉ်တဖန်အတင်ကွာ်ထွဲကဟကယာ်အဖိလင်နှဉ်လီ။

တင်ဟူးတင်ဂဲတဖန်ကပုဉ်ယုာ်တင်လိင်ကွဲပဘီ၊ **table tennis**ယတင်လိင်ကွဲ **wii console games, play station games, air hockey, board games** ဒီးတင်ဖဲတင်မလအမုာ်ဒ်တင်စုသုခိဉ်ဘဉ်တဖန်၊တင်ဂဲကလံဉ်ဟံးပဟီးပ၊ဒဲကွဲ၊တင်သးဝဲဉ်ဒီးတင်တြုတဖန်လီ။တင်အိဉ်လကနီဂံနီဘါတဖန်စုာ်ကီးတင်ဒုးအိဉ်ဒုးအီအီနှဉ်လီ။

ကျီပျာ်ဝဲအလီခံသးစာ်တင်ရဲဉ်ကျွဲတဖန်တင်မအီဖဲအဲလဲထီနုမဒဲအလံဉ်ရဲဒီးဒီးတင်မလိလီ **Altona Meadows Library and Learning Centre, 2 Newham Way, Altona Meadows** ဖဲမုာ်ယုာ်အနဲမုာ်ယုာ်လီလကကျီထီဉ်အကတီတဖန်စးထီဉ်ဟါ 4.00 တု ၆.၀၀ နှဉ်ရံဖဲ **Altona North Community Library, Millers** ဒီးနုစ **Arthurs Roads, Altona North** ဖဲမုာ်ဖိဖးမုာ်ယုာ်လီလဲအလီခံလကကျီထီဉ်ကတီစးထီဉ်ဟါ 4.00 တု 7.00 နှဉ်ရံဖဲနှဉ်လီ။

လကသုဉ်ညါအါထီဉ်ဘဉ်ယးသးစာ်တင်ရဲဉ်ကျွဲတဖန်အဂီဝဲသးစူးဆဲးကျီးပုဝဲ 9932 4000 မုတမုာ်ဆဲးကျီးလကတလင်စုဖဲ 1800 11 11 00 တက့ာ်။ မုတမုာ်ဘဉ်ဆူယီလီပရဆူ adminys@hobsonsabay.vic.gov.au, ကွာ်ဘဉ်ကီဉ်ကီဉ်ကးကရအပှင်ယဲသနဖဲ www.hobsonsabay.vic.gov.au/youngpeople မုတမုာ် www.facebook.com/hobsonsabayyouthservices တက့ာ်။

သးပျံးဒီးပျံးလၢကွၢ်ဂီၤတလၢပျံးတဖၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ

ဟီးဘၤတၢ်ကွၢ်ကးကရၢအိၣ်ဒီးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအကလုာ်အါဝဲလၢဆိၣ်ထွဲမၤစၢပျံးသးပျံးတဖၣ်ဒီးပျံးလၢအိၣ်ဒီးကွၢ်ဂီၤတလၢပျံးတဖၣ်လၢကအိၣ်မူဟူးဂဲၤဒီးတလၢဒီး သးပျံးထီၣ်အသးလၢပျံးဘၣ်ဒီးအိၣ်လၢအကစၢ်ဟံၣ်ယီၤအယံၣ်ကတၢၢ်ကသ့ဝဲအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.ကိၣ်ကးကရၢစ့ၢ်ကီးအိၣ်ဒီးတၢ်ပညိၣ်လၢကဆိၣ်ထွဲမၤစၢပျံးလၢအကွၢ်ထွဲအ ဟံၣ်ဖိယီၤဖိတဂၤလၢလၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဒီးသးပျံးထီၣ်အသးလၢနတၢ်လိၣ်အဖီခိၣ်တဖၣ်,ပမၤစၢန့ၣ်ဟံၣ်ပျံးပျံးသ့ဝဲလီၤ.မ့ၢ်လိၣ်သၢပျံးပမၤန့ၣ်ဟံၣ်ယီၤတၢ်မၤတဖၣ်လၢကမၤကဆိၣ်န့ၣ်ဟံၣ်ဒီးကအိၣ်ဒီး တၢ်ပျံးဖျဲးအလီၤဒီးမၤစၢန့ၣ်ဟံၣ်လိၣ်အကၢ်ဒိၣ်လၢဟံၣ်ပျံးဒီးဟံၣ်ချ့တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပမၤစၢစ့ၢ်ကီးန့ၣ်လၢနကအိၣ်ဘၣ်အိၣ်ဘၣ်ဂ့ၤဂ့ၤဘၣ်ဘၣ်လၢကလဲၤဂ့ၤန့ၣ်ဆုတၢ်ဆါတၢ်ပျံးအလီၤ,ကအိၣ်ဘူးနကပၤဖဲနကတီၢ်နကစၢ်တၢ်အိၣ်အခါ,မ့ၢ်တဖၣ်လဲၤဟံးန့ၣ်န့ၣ် တၢ်အိၣ်လၢတၢ်,ကလိးစၢန့ၣ်အပျံးလၢတၢ်အိၣ်ကျဲးပျံးတဖၣ်,သးပျံးအဂီၢ်တၢ်ဟဲဆုန့ၣ်ဂီၢ်တၢ်အိၣ်တဖၣ်ဆုန့ၣ်ဟံၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပျံးတဂၤကလိၣ်တၢ်မၤစၢလၢကလဲၤထီၣ်က့ၤလီၤဆုတၢ်ချ့အဂီၢ်လီၤ.ပဒုးဘၣ်ဘူးန့ၣ်ဒီးကရၢလၢနအိၣ်ဒီးတဖၣ်ဒီးတၢ်ရ့ၤလိၣ်မ့ၢ်လိၣ်ဘၣ်သးဒီးပျံးတဖၣ်အတၢ်ဒူးတၢ် ယၢ်,မၤစၢန့ၣ်လၢနကလဲၤဘၣ်ဆုတၢ်လီၤလၢနအိၣ်ဒီးလဲၤတဖၣ်ဒီးမၤတၢ်လၢနအိၣ်ဒီးမၤတဖၣ်လၢနလီၤကဝီၤအပျံးန့ၣ်လီၤ.

ပတၢ်ကရၢကရိၣ်ထွဲမၤစၢပျံးတဖၣ်လၢကကွၢ်ထွဲလီၤသးကသ့အဂီၢ်လီၤ.ပျံးတနီၤနီၤကလိၣ်တၢ်မၤစၢလၢကလဲၤထံလုၢ်နီၤဒီးက့ၤထီၣ်က့ၤထီၣ်အဂီၢ်လီၤ.

ပျံးလၢကွၢ်ထွဲပျံးတဖၣ်အဂီၢ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအိၣ်ဝဲလၢကဟံးန့ၣ်တၢ်အိၣ်ဘူးအိၣ်သၢဒိးသးကကွၢ်ထွဲပျံးတဂၤအံၤလၢအဟံၣ်အယီၤဒၣ်ဝဲမ့ၢ်ပျံးတဖၣ်တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ် မ့ၢ်တဖၣ်ကကွၢ်ထွဲမံးဒီးအိၣ်ဒၣ်လဲၣ်သ့လီၤ.

ပပျံးဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဖၣ်သးအိၣ်လၢကတၢၢ်ပိၣ်နတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်လီၤ.ပျံးတနီၤနီၤလိၣ်သ့ၣ်ညါထဲတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်ဖိလီၤ,ဖဲပျံးအဂၤတဖၣ်အိၣ်ဒီးဝဲလၢပျံးကဟဲဆု အဟံၣ်ဒီးကတီၢ်သကိးတၢ်ဂ့ၢ်အကလုာ်ကလုာ်တဖၣ်လၢယုထၢဝဲကသ့အဂီၢ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်တၢ်ကပၢ်အိၣ်လၢတၢ်ဆုသ့ၣ်အလီၤလီၤ.

ဒီးသးပျံးထီၣ်အသးလၢတၢ်မၤန့ၣ်တဖၣ်အကၢ်ဒိၣ်ဝဲဒီးတၢ်မၤစၢမန့ၣ်တဖၣ်နဒီးန့ၣ်သ့လဲၣ်,နကလိၣ်ဘၣ်တၢ်မၤစၢအကျိၤလၢပမၤစၢန့ၣ်သ့ဒုးဘၣ်ဘူးန့ၣ်ဒီးတၢ်ကရၢကရိၣ် ဒီးကရၢလၢအဂၤတဖၣ်သ့ဝဲန့ၣ်လီၤ.

တဘျီတခါပတၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢကမ့ၢ်ထဲဆၢကတီၢ်အဖျဲၣ်ဖိတုၤနအိၣ်မ့ၢ်ထီၣ်က့ၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.တဘျီတခါပတၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢတဖၣ်ကမ့ၢ်တၢ်တဘျီယုၢ်ယီၤသ့ဝဲလီၤ.လၢန တၢ်အိၣ်သးအဖီခိၣ်တၢ်ဆိၣ်လဲၤကအိၣ်ထီၣ်ဝဲသ့လီၤ.နမ့ၢ်လိၣ်သ့ၣ်ညါအါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်ဝဲသးစူးဆဲးကျိးပျံးတဖၣ်တၢ်ကွၢ်ထွဲအဝဲကျိၤဖဲ **9932 1530** ဒီးသံကွၢ်အဝဲသ့ၣ်လၢမ့ၢ်ဒိၣ်လၢကကွၢ်နီၣ်ကွၢ်ယါနဂီၢ်န့ၣ်အိၣ်ထံးကတၢၢ်တဂၤအအိၣ်တက့ၢ်.

တၢ်ဟံၣ်တၢ်အလုၢ်အပျံးအယီၤလီၤ.

တၢ်ဟံၣ်တၢ်အလုၢ်အပျံး

ကိၣ်ကးကရၢတၢ်ဟံၣ်တၢ်အလုၢ်အပျံးအံၤဟံၣ်ကစၢ်ကိးဂၤဖဲဟီးဘၤတၢ်ကွၢ်တဖၣ်ကဘၣ်ဟ့ၣ်ဝဲဒီးတၢ်ဂံၢ်ထီၣ်ဒူးထီၣ်အိၣ်လၢဟံၣ်အလုၢ်အပျံးအဖီခိၣ်လီၤ. စ့ၢ်သ့လၢတၢ်ဒီးန့ၣ်အိၣ်လၢတၢ်အလုၢ်အပျံးတဖၣ်အံၤအဖီခိၣ်မၤစၢကျိၣ်စ့တၢ်ဆိၣ်ထွဲလၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဒီးတၢ်ဖိတၢ်လံၤအလိၣ်လၢပုၤတဖျၢၣ်လိၣ်ဘၣ်ဝဲအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.ၣ်

နတၢ်အလုၢ်အပျံးဘၣ်တၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်အိၣ်စးထီၣ်လၢယုလဲၤတသီတုၤလၢယု30သီလၢတနံၣ်ဒီးတနံၣ်အတီၢ်ပျံးန့ၣ်လီၤ.တၢ်အလုၢ်အပျံးတဖၣ်အံၤတၢ်ဟ့ၣ်အိၣ်သ့လၢလံၤ ဘျီအဂီၢ်လီၤ....ဖဲလၢဖဲပထဲဘၣ်30သီ,နီၤဝဲဘၣ်30သီ,လၢဖဲတြၢအါရံၤ28သီဒီးလၢမုၢ်31သီကိးနံၣ်ဒီးန့ၣ်လီၤ.လံၤဒုးသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်တဖၣ်တၢ်ဆုလီၤန့ၣ် နၢတချုးအသီဘၣ်လၢနကဘၣ်ဟ့ၣ်ဒီးအခါန့ၣ်လီၤ.

တၢ်အိၣ်လိးစ့အဆူၣ်တဖၣ်ဘၣ်တၢ်ယုအိၣ်လၢတၢ်လုၢ်တၢ်ပျံးလၢတၢ်ဟ့ၣ်အိၣ်လၢတၢ်အိၣ်တုၤအဖီခိၣ်ဒီးစ့လၢတၢ်တဟ့ၣ်ဘၣ်အိၣ်ဒီးဘၣ်မ့ၢ်အိၣ်တၢ်ကဆုခီယီၤအိၣ်ဆူတၢ် ကရၢကရိၣ်လၢအထၢဖျိၣ်ဒုၣ်ကမၤတဖၣ်အအိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကျဲၤအိၣ်အါဘိလၢနကဟ့ၣ်တၢ်အလုၢ်အပျံးတဖၣ်အံၤလီၤ.ယုထၢကျဲၤအဂၤကတၢၢ်တဘျီလၢနဂီၢ်တက့ၢ်.

1. နပျ.တော်ဒ်ဘဲလဲလဲနကသုအံထဲနဲးတော်ဟ့ၣ်အပျ.ကလဲအဂီၢ်
2. လဲဟ့ၣ်လဲနနီၢ်ကစၢ်အုအိးစကြွလ်ယါလံာ်ပရတးတဖျၢၣ်ဖျၢ
3. ဒီဖျိ(ဖိးစံဘုဖ)သု(ခရဲဒီးခး)ဒီဖျိလီတဲစိမ့တမ့ၢ်အိန်လဲန
4. ဒီဖျိဘဲလဲ(ထဲခရဲဒီးခး)ဒီဖျိလီတဲစိမ့တမ့ၢ်ကိၣ်ကးကရအပျၢၣ်ယဲ - www.hobsonsabay.vic.gov.au
5. လဲလဲနနီၢ်ကစၢ်အုဟီးဘစာဘုစံဘဲးထဲထဲသု - 115 Civic Parade, Altona. ဝဲဒးအိးထီၣ်မ့ၢ်ဆၣ်တုဖိးတော်ဆကတီၢ်ဖဲဂီၢ် 8.00 တု ဟါ 5.00 (ထဲဒုပဒိၣ်နဲးသဘျ.ဇီ).
6. ဆုယီၣ်ဒီးမ့တမ့ၢ်မဲနဲးအိၢ်.လဲတော်ကဘၣ်ဟ့ၣ်အု Hobsons Bay City Council, PO Box 21, Altona, 3018
7. ထုးကွဲၣ်စုလဲနစုတးပုလဲလဲလဲ.တော်ထုးကွဲၣ်တော်အလုအပျ.အဲတော်မဲအိၣ်လဲလဲတဘျီ.တလဲတဘျီမ့တမ့ၢ်ခဲနဲးတဘျီသုဝဲလဲလဲ.လဲကပတံထီၣ်လံာ်တကွဲၣ်ဒိတဖျၢနကဘၣ်ဆဲးကျိးတော်ပတံလုာ်တုပျ.ဝဲကျိၣ်ဖဲ 9932 1000 တက့ၢ်.

နတၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်လဲနကဟ့ၣ်တော်အလုအပျ.အဲမ့ၢ်အိၣ်န့ၣ်.ဝဲသးစုဆဲးကျိးကိၣ်ကးကရဖဲ 9932 1000 လဲနကတၢ်ပိၣ်တၢ်ယုထဲတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲလဲအကတခါကန့ၢ်အဂီၢ်တက့ၢ်.

နမ့ၢ်အိၣ်လဲဟီးဘစာဘုဒီးနသးပျၢ်ကတီၢ်ခိးစဲရဲဒီးမ့ၢ်အိၣ်န့ၣ်.တၢ်မဲစုလဲလဲနနီၢ်ကစၢ်အုအိၣ်အပျ.သုဝဲလဲလဲ.ပုလဲအခိးစဲရဲဒီးဖဲဟဲၣ်သဲခဲးတဖျၢတၢ်တမဲစုလဲလဲနနီၢ်အိၣ်အပျ.ဘၣ်.လံာ်ပတံထီၣ်တဖျၢနထီၣ်န့ၢ်အိၣ်သုဝဲလဲလဲကိၣ်ကးကရအဲဒးဖဲ 115 Civic Parade, Altona.

လီၢ်ကဝီၤတၢ်သိၣ်တၢ်သီတဖျၢ

လီၢ်ကဝီၤတၢ်သိၣ်တၢ်သီတဖျၢဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အိၣ်သိးကကြိဆဲးကမ့ၢ်အဂီၢ်တၢ်အိၣ်အုၣ်အိၣ်အုၣ်ဒီးတၢ်ပုဖျဲးအိၣ်လဲလဲတဖျၢအပူၤန့ၣ်လီၤ.တၢ်မဲအိၣ်သိးပုတဖျၢတကရသုတအိၣ်မုထီၣ်ဒါပုတကတဖုလဲပုတတအပူၤတဂ့ၢ်အဂီၢ်လီၤ.

ပလီၢ်ကဝီၤအပူၤအိၣ်ဒီးတၢ်သိၣ်တၢ်သီတဖျၢတဖျၢလဲလဲအိၣ်အိၣ်တဖျၢအပူၤလီၤ.တၢ်သိၣ်တၢ်သီအပူၤပုၣ်ယုာ်...

- တၢ်ဟံပတံသိၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ခွဲး
- တၢ်မဲနီၣ်မဲယါဆၣ်ဖိကီၢ်ဖိး
- တၢ်တကွဲၣ်တၢ်တယၢ်အအတၢ်ဟံပနီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တဖ
- တၢ်ဒုးကဲထီၣ်တၢ်တံာ်လဲပုလဲ.ဒီး
- တၢ်နတကဆိတဖျၢဒီးမ့ၢ်အုပလုာ်

ဒီးသန့ထီၣ်အသးလဲတၢ်မဲကမ့ၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီအဖိခိၣ်.တၢ်မ့ၢ်တၢ်ရဲၣ်တုလဲလဲစံၣ်ညီၣ်ကွီၢ်အလီၢ်သပျၢတၢ်အိၣ်လိးစုဟံတုလဲလဲကထီၣ်လဲလဲလဲ.

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၣ်ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်လုာ်သုၣ်ခိပတံတၢ်သိၣ်တၢ်သီတဖျၢနထီၣ်န့ၢ်အိၣ်သုဝဲလဲလဲကိၣ်ကးကရအပျၢၣ်ယဲအပူၤသုဝဲ www.hobsonsabay.vic.gov.au မ့တမ့ၢ်ကတီၢ်တၢ်ဒီးပုဘၣ်မုဘၣ်ဒါတကကဲပဲဒဲးအပူၤသုဝဲလီၤ.

နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးကတီၢ်အါတၢ်ဘၣ်ပးတၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်တမံမဲဒ်သိးထွဲၣ်ဖိတၢ်သိၣ်.တၢ်သုၣ်ထီၣ်တမံမဲလဲကကြိဘၣ်နမံမ့ၢ်အိၣ်.တၢ်တဖျိဘၣ်အဘၣ်သီ.ကါလဲတၢ်တကွဲၣ်အိၣ်.တၢ်ဟံပတံကါလဲတဖိးမဲတၢ်ဘျဲအကလုာ်ကလုာ်.ဝဲသးစုဆဲးကျိးဝဲဒးလီၤကျိၣ်ဖဲ 9932 1000 စးထီၣ်မ့ၢ်ဆၣ်တုဖိးဖဲဂီၢ် 8.00တုဟါ 5.00န့ၣ်ရဲၣ်မ့တမ့ၢ်နဆုအမုလ်သုဝဲ customerservice@hobsonsabay.vic.gov.au

ဂ့ၢ်ကီၢ်အုတၢ်ဂ့ၢ်မ့ၢ်ပာ်ထီၣ်တမံမဲလဲနကအိၣ်ခိးတုလဲလဲတနဲးမ့ၢ်တချုးသပျၢနဆဲးကျိးကိၣ်ကးကရလဲလဲအခါထဲလဲဂီၢ်အုတၢ်ဆဲးကျိးနီၣ်ဂံၢ်ဖဲ 9947 4685 သုဝဲလီၤ.မ့ၢ်လဲတၢ်ဆုးတၢ်ခါဂ့ၢ်ကီၢ်အု.ပာ်ကီၢ်တၢ်မ့တမ့ၢ်မ့ၢ်အုအိၣ်တၢ်တဖျၢနကဘၣ်ဆဲးကျိးဝဲဝဲန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဟံပတုၣ်ကါအလီၢ်တၢ်ဟ့ၣ်ခွဲး

ဟီးပစးဘုအိၣ်ဒီးတၢ်ဟံပတုၣ်ကါအလီၢ်တၢ်ဟ့ၣ်ခွဲးတဖၣ်လီၤ.

တၢ်ဟံပတုၣ်ကါလၢတၢ်ဟ့ၣ်ခွဲးခိဖျိလဲးမးအဖီခိၣ်တဖၣ်ဟ့ၣ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်ဆူပုၤအိၣ်ဆိးဖဲန့ၣ်တဖၣ်ကဟံကါလၢတၢ်ကဘၣ်ပုၤလဲးမးအလီၢ်တဖၣ်တလၢ်စ့ကဟံအကါဖဲ Nelson Place ဒီး The Esplanade လၢ Williamstown အပူၤ.မ့ၢ်ဒ်န့ၣ်သန့ၣ်ကတၢ်ဟံပနီၣ်ယၢ်တၢ်ဆၢကတီၢ်အိၣ်ဒ်ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

လဲးမးလၢတၢ်ပုၤအီၤလၢဖဲပုၤတဖၣ်တၢ်သ့အီၤလၢတၢ်လီၤလၢတၢ်ဟ့ၣ်ခွဲးလၢတၢ်ကဟံကါအလီၢ်.တၢ်လီၤလၢတၢ်ဟ့ၣ်ခွဲးစ့ၤအလီၢ်တနီၤမ့ၢ်တဖၣ်တၢ်ဟံပတုၣ်ခွဲးကတီၢ်အိၣ်ဒ်ဒီးတဖၣ်တန့ၣ်ဘၣ်လီၤ.

ပုၤလၢအိၣ်ဆိးဖဲတၢ်လီၤအံၤတဖၣ်တၢ်ဟံကါအလီၢ်တၢ်ဟ့ၣ်ခွဲး အံၤဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤအီၤထဲပုၤလၢအိၣ်ဆိးဖဲကွဲၤတဖၣ်အပူၤလၢတၢ်ဟံပနီၣ်ယၢ်တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢတၢ်ကဟံအီၤထဲလဲၣ်အဂီၢ်လီၤ.နကဘၣ်ဟံဖျါလဲၣ်ဟ့ၣ်ခွဲးအံၤဖဲနကါအဖဲၣ်ညါန့ၣ်လီၤ.လဲၣ်ဟ့ၣ်ခွဲးအံၤနဟံပတုၣ်နကါဖဲကွဲၤကဟံတတီၢ်လဲၣ်ဟ့ၣ်ခွဲးဟံဖျါဖဲအသိးမ့တမ့ၢ်ကွဲၤအကတၢ်လၢအဘူးန့ၣ်လီၤ.တၢ်ဟ့ၣ်န့ၣ်အခွဲးလၢနကဟံအီၤယၢ်န့ၣ်ဒီးတၢ်ဟံပနီၣ်အဆၢကတီၢ်ဒ်န့ၣ်အသိးလီၤ.တၢ်တပျဲပုၤန့ၣ်လၢနကဟံပတုၣ်နကါဖဲ "No Standing" မ့တမ့ၢ် "Loading Zone" ဘၣ်.ဒီးလဲၣ်ဟ့ၣ်ခွဲးအံၤမၤလီၤတၢ်ဝဲလၢနအိၣ်ဆိးအလီၢ်တၢ်ဟံပတုၣ်ကါအလီၢ်ဖဲကွဲၤကဟံန့ၣ်ကအိၣ်ဝဲထီၣ်ဘၣ်လီၤ.

ပုၤလၢအိၣ်ဆိးဖဲတၢ်လီၤအံၤတဖၣ်လဲၣ်ဟ့ၣ်ခွဲးအပူၤဟ့ၣ်ဝဲလၢနကဟံပတုၣ်နကါဖဲတၢ်ပုၤလဲးမးလၢဖဲပုၤအလီၢ်တဖၣ်သ့ဘၣ်ဆၢတၢ်ဟံပနီၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ်အိၣ်ဒ်ဒီးဝဲလၢအဂီၢ်လီၤ.

နပတံထီၣ်နလီၢ်အိၣ်ဆိးတၢ်ဟံကါအလီၢ်လဲၣ်ဟ့ၣ်ခွဲးသ့ဝဲခိဖျိအိၣ်နဲလဲနဲဖဲကီၣ်ကးကရၢအပုၤယဲၤသန့အပူၤဖဲ www.hobsonsby.vic.gov.au မ့တမ့ၢ်နထူးထီၣ်လဲၣ်ပတံထီၣ်ဒီးလဲၣ်လၢနနီၢ်ကစၢ်ဖဲကီၣ်ကးကရၢအဖဲဒီးသ့ဝဲလီၤ.

နတၢ်ဆူးတၢ်ဆါမ့ၢ်အိၣ်မ့တမ့ၢ်တၢ်ဘၣ်ဒ်ဘၣ်ထံးမ့ၢ်အိၣ်ဒီးန့ၣ်နပတံထီၣ်တၢ်ဟံကါအလီၢ်လဲၣ်ဟ့ၣ်ခွဲးလၢပုၤကွၢ်ဂီၤတလၢပုၤတဖၣ်အဂီၢ်သ့ဝဲလီၤ.နထူးထီၣ်လဲၣ်ပတံထီၣ်တဖၣ်အံၤသ့ဝဲပပုၤယဲၤအပူၤလီၤ.လဲၣ်ပတံထီၣ်အံၤနကသံၣ်သရၣ်ကဘၣ်မၤပုၤန့ၣ်န့ၣ်,ဝံၤဆ့ဘၣ်ဆူ Hobsons Bay City Council, PO Box 21, Altona, 3018 န့ၣ်တက့ၢ်

တၢ်အိၣ်လိးတဖၣ်ဒီးနကယုသကွၢ်ကညးအီၤ

ဒ်ပုၤနီၣ်ကါအိၣ်ဒီးလဲၣ်စ့တကအသိး.နကဘၣ်ပလီၢ်နသးလၢတၢ်ဟံပတုၣ်ကါအလီၢ်တၢ်ဟ့ၣ်ခွဲးတဖၣ်ဒီးတၢ်ဟံပနီၣ်လၢတၢ်ဟံပတုၣ်ကါအလီၢ်ဒီးဒီးကန့ၣ်မၤထွဲအီၤထီၣ်န့ၣ်လီၤ.နမ့ၢ်တဒီးကန့ၣ်မၤထွဲတၢ်ဟံပနီၣ်တၢ်ဘျၢတဖၣ်အံၤန့ၣ်နကဒီးန့ၣ်တၢ်ဟံပတုၣ်ကါအလီၢ်စ့အိၣ်လိးန့ၣ်လီၤ.နမ့ၢ်တဟ့ၣ်စ့အိၣ်လိးအံၤန့ၣ်.တၢ်ကအိၣ်လိးအါထီၣ်န့ၣ်ဒီးတၢ်ကဟံးဂ့ၢ်ဝီလၢတၢ်သိၣ်တၢ်သီအဖီလၢသ့ဝဲလီၤ.

နဟ့ၣ်စ့အိၣ်လိးန့ၣ်ခိဖျိအိၣ်နဲလဲနဲခိဖျိန့ၣ်ထွဲထွဲပစီနဲလဲနဲသ့ဝဲလီၤ.ကွၢ်ဘၣ်ဖဲ www.maxi.com.au နလဲဟ့ၣ်လီၤစ့အိၣ်လိးအံၤလၢနနီၢ်ကစၢ်ဆူကီၣ်ကးကရၢအဖဲဒီးသ့ဝဲစ့ၢ်ကီးလီၤ.

နမ့ၢ်နလၢတၢ်ကဘၣ်ပုၤန့ၣ်လၢနကဘၣ်လိးစ့အိၣ်လိးအံၤအဂ့ၢ်တခါနယုပတံထီၣ်လၢတၢ်ကကွၢ်ကဒါန့ၣ်က့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤသ့ဝဲလီၤ.

နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးဆ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ယးစ့အိၣ်လိးအံၤတခါ...

- နကဘၣ်တီၣ်ထီၣ်လဲၣ်လၢအိၣ်နဲလဲနဲး
- ထူးထီၣ်လဲၣ်ပတံထီၣ်ဝံၤဆ့ၣ်ဆူပအိ
- ကွဲးလဲၣ်ဆူပအိၣ်တဲပျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢတၢ်ကကွၢ်ကဒါက့ၢ်န့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤအဂီၢ်တက့ၢ်

နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးကွဲးလဲၣ်လၢပအိၣ်.နလဲၣ်ပရၢအပူၤကဘၣ်ပပုၤထွဲတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအဖီလၢအသိးတဖၣ်...

- နမံးဒီးနလီၢ်အိၣ်ဆိးထံး
- တၢ်မၤကမၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီအနီၣ်ဂံး
- တၢ်မၤကမၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီတၢ်ဂ့ၢ်ဒ်တၢ်ဟံဖျါအီၤအသိး
- နကါတၢ်ဆဲးလီၤအမံၤအသၣ်နီၣ်ဂံး
- တၢ်ဂ့ၢ်ဟံဖျါလၢနနလၢတၢ်ကဘၣ်ကွၢ်ကဒါက့ၢ်န့ၣ်အဂ့ၢ်
- လဲၣ်လဲၣ်တမံၤလၢလၢကအိၣ်ထွဲတၢ်ဂ့ၢ်တဖၣ်

လဲၣ်ပရၢအံၤတၢ်ကဘၣ်ဆ့ၣ်အီၤဆူ Hobsons Bay City Council, PO Box 21, Altona VIC 3018

တၢ်မၤနီၣ်မၤယၢ်ဆၢၣ်ဖိကီၢ်ဖိတဖၣ်

၎်ကီၢ်ခါပဒိၣ်တၢ်ဘျုးတၢ်ဟံလီၤအိၣ်အသိးသ့ၣ်မံၤညါဒီးထွဲၣ်တဖၣ်ဖဲအဖးထီၣ်ဝံၤသၢလါပျဲထီၣ်တဖၣ်တၢ်ကဘၣ်လဲၤမၤနီၣ်မၤယၢ်ဆၢၣ်အီၤအူကီၢ်ကးကရၢအဆိၣ်န့ၣ်လီၤ.ဆၢၣ်ဖိကီၢ်ဖိတဖၣ်တၢ်ဘျုးအိၣ်တဖၣ်အံၤတၢ်ကဘၣ်မၤနီၣ်မၤယၢ်ဆၢၣ်အီၤအူကီၢ်မ့ၢ်တၢ်ဘျုးလၢတၢ်ဟံလီၤအိၣ်ဒီးတၢ်မ့ၢ်တဖၣ်မၤနီၣ်မၤယၢ်ဆၢၣ်တၢ်အိၣ်လိးအိၣ်လီၤ.ဘၣ်ဆၢၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အဂၤအိၣ်ဝဲအါမးလၢနကဘၣ်မၤနီၣ်မၤယၢ်ဆၢၣ်ဖိကီၢ်ဖိလၢနဘၣ်အိၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.တၢ်အံၤပၣ်ယုၢ်မၤစၢပပုၤဘၣ်မ့ၢ်ဘၣ်ဒါတဖၣ်လၢကက့ၤဟ့ၣ်ကဒါက့ၤဆၢၣ်ဖိကီၢ်ဖိလၢအလီၤမၤတဖၣ်ဆူအကစၢ်အဆိၣ်.ဗုထံၣ်သမံၤမိးဘၣ်ပးထွဲၣ်မိၤတၢ်လၢတၢ်ဝဲအါအဂ့ၢ်မ့ၢ်တဖၣ်ထွဲၣ်အ့ၣ်တၢ်.ကဘျီထီၣ်ကမၤဖိဒီးတၢ်လီၤတဖၣ်အသိးလၢပယၢ်ထီၣ်ဘၣ်အိၣ်ဖျၢၣ်န့ၣ်လီၤ.

ထွဲၣ်ဒီးသ့ၣ်မံၤညါတဖၣ်တၢ်မၤနီၣ်မၤယၢ်ဆၢၣ်အံၤသ့ၣ်ဖဲဝဲအံၤအဆိၣ်ဒီးကတိၤတၢ်ဒီးပုၤဘၣ်မ့ၢ်ဘၣ်ဒါဖဲန့ၣ်တဖၣ်အဆိၣ်သ့ၣ်လီၤ.တၢ်မၤနီၣ်မၤယၢ်ဆၢၣ်အလံာ်တက့ၢ်ဒိတဖၣ်န့ၣ်န့ၣ်န့ၣ်အိၣ်သ့ၣ်ဖဲကီၢ်ကးကရၢအပုၤယဲၤအပုၤ www.hobsonsby.vic.gov.au ကိးနံၣ်ဒဲးတၢ်ကဘၣ်မၤသီထီၣ်က့ၤတၢ်မၤနီၣ်မၤယၢ်ဆၢၣ်မံၤသ့ၣ်တဖၣ်ဖဲလၢအုၣ်ဖျၢၣ်အသိ 10လၢကိးနံၣ်ဒဲးန့ၣ်လီၤ.

တနံၣ်တဘျီအဘူးအလဲလၢတၢ်ကမၤနီၣ်မၤယၢ်ဆၢၣ်ဖိကီၢ်ဖိတဖၣ်အမံၤအသ့ၣ်အဂီၢ်အိၣ်ဝဲ.တၢ်မၤလီၤဖျၢၣ်အဘူးအလဲလၢပုၤသးပုၤလၢအိၣ်ဒီးဖဲန့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်လီၤ.နမၤနီၣ်အမံၤအသ့ၣ်ဝဲတဘျီ.တၢ်ကဟ့ၣ်လီၤနတၢ်ဟံပနီၣ်လံာ်ဘျုးက့ၢ်ဖိလၢကဘၣ်လံးဝဲလၢအကီၢ်ဘိလီထီၣ်အဂီၢ်လီၤ.နဆၢၣ်ဖိကီၢ်ဖိမ့ၢ်လီၤမၤနီၣ်,လံာ်က့ၢ်ဖိလၢအကီၢ်ဘိလီထီၣ်က့ၢ်အံၤကဟံဖျၢၣ်ထီၣ်အဂီၢ်အကျိၤဒီးတၢ်ဆူကဒါက့ၤဆူအကစၢ်အိၣ်ပုၤဖျၢၣ်ဖျၢၣ်ဖျၢၣ်ကသ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.လံာ်က့ၢ်ဖိတဘျီအံၤတၢ်သ့ၣ်အိၣ်သ့ၣ်လၢအသးသမ့တစါအဂီၢ်လီၤ.မ့ၢ်လီၤမၤနီၣ်.တၢ်ကဟ့ၣ်ပုၤက့ၤအီၤလၢအလီၤန့ၣ်လီၤ.

၎်ကီၢ်ခါတၢ်ဘျုးတၢ်ဟံလီၤအိၣ်အသိးဆၢၣ်ဖိကီၢ်ဖိခဲလၢကဘၣ်သ့ၣ်မဲခရိၣ်ဒဲးပံလၢတၢ်ဆဲးန့ၣ်အီၤလၢအဘၣ်ဖိလံာ်တၢ်မၤနီၣ်မၤယၢ်ဆၢၣ်အိၣ်ထံးကတၢ်တဘျီအခါန့ၣ်လီၤ.

တၢ်တယၢ်ဘၣ်အဘၣ်သီ,တၢ်သုကဒါက့ၤတၢ်တယၢ်,ဂ့ၢ်တၢ်တီၢ်ကျဲးဒီးတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်လံာ်ဟ့ၣ်ခွဲး

တၢ်တယၢ်ဘၣ်အဘၣ်သီ,တၢ်သုကဒါက့ၤတၢ်တယၢ်

ကီၢ်ကးကရၢတၢ်ထၢဖျိၣ်တၢ်ဘၣ်အဘၣ်သီတဖၣ်ပၣ်ယုၢ်တၢ်တဖၣ်အံၤဒ်အဖိလံာ်အသိး...

- တၢ်ဟံထၢတၢ်တယၢ်ဘၣ်အလၢအယၢဝ ၂၀လံးထၢၣ်အအလၢအခိၣ်ကျဲးလၢအဲးပုၤအလွဲး
- တၢ်ဟံထၢတၢ်တယၢ်လၢတၢ်သုကဒါက့ၤအီၤသ့ၣ်တဖၣ်ဒ်စးခိ.မၤက့ၢ်ဖိတဖၣ်လၢတၢ်အကြိၣ် ၂၀လံးထၢၣ်လၢအခိၣ်ကျဲးအလွဲးဘီဝဲ
- လၢအကဲခံၣ်တစါတၢ်ထၢဖျိၣ်နီၣ်တဖၣ်လၢတၢ်အကြိၣ် 240လံးထၢၣ်လၢအလၢအဲးဘီၣ်အလွဲးဒီး
- တၢ်ကမ့ၢ်အဂၤအကတဖၣ်တၢ်ထၢအီၤတနံၣ်တဘျီန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဖိတၢ်လံာ်လၢတၢ်သုကဒါက့ၤအီၤသ့ၣ်အဖိလံာ်တဖၣ်အံၤနကဘၣ်ထၢန့ၣ်အီၤလၢတၢ်အခိၣ်ကျဲးအလွဲးဘီအပူၤန့ၣ်လီၤ...

- မဲာ်ကလၢပလီၤဒီးကီၣ်ဘူတဖး
- ဖျးစတံးပလီၤဒီးကီၣ်ဘူတဖး
- အလုမံနံယၢဒီးထးဝါဒါ.အါရီၤစးစးခိဘီၣ်တၢ်ကတြၢ်ဖး
- တၢ်န့ၣ်ထံးဒီးတၢ်ထံကီၣ်ဘူတဖး
- လံာ်တၢ်ကစီၣ်.မဲၤကစံးဒီးမၤဒါတဖး
- သဘၣ်သယၢတဖၣ်ဒီး
- တၢ်လိၣ်ကွဲလၢတၢ်မၤအီၤလၢကီၣ်တဖၣ်

နထၢန့ၣ်တၢ်ဖိတၢ်လံာ်တဖၣ်အံၤလၢတၢ်အပူၤလၢအခိၣ်ကျဲးလၢအဲးသ့ၣ်...

- နီၣ်စိမံးစိး
- သ့ၣ်ဒုသ့ၣ်တြၢ်ဖိး
- သ့ၣ်လၢအူ
- သ့ၣ်ဒုသ့ၣ်ကုာ်ဆံးဆံးဖိတဖး

လၢနကသ့ၣ်ဆဲးကျိးဘၣ်ပးတၢ်တဖျိၣ်ဒ်နီၣ်စိမံးစိးတဖၣ်အဂီၢ်ဆဲးကျိးကီၢ်ကးကရၢတက့ၢ်,ၣ်လံာ်န့ၣ်လံာ်လၢလၢတၢ်ထၢတယၢ်.တၢ်တယၢ်လၢတၢ်သုကဒါက့ၤအီၤ.နီၣ်စိမံးစိးတဖၣ်အံၤအဂီၢ်နဒီးန့ၣ်အီၤသ့ၣ်ကီၢ်ကးကရၢအဝဲဒါဒီးမ့ၢ်တဖၣ်မ့ၢ်က့ၢ်ဘၣ်ပပုၤယဲၤဖဲ www.hobsonsby.vic.gov.au

ကိပ်ကုကရုထုကီးတံတယာ်အကတဖၣ်လၢတနံၣ်တဘျီအတီၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ.နကဘၣ်ဆဲးကျိးကိပ်ကးကရုလၢကရဲၣ်ကျဲၤန့ၣ်နီၤမ့ၢ်န့ၢ်လၢတၢ်ကဟဲထၢဖျိၣ်န့ၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ..

တၢ်ဖိတၢ်လံၤအကလၢတၢ်ဟဲထၢအိၤသ့တဖၣ်ပၣ်ယုၣ်...

- ဟံၣ်ယီၤတၢ်ပိးတၢ်လိး
- ထံကီၢ်စးတဖး
- စးသ့လီၤခိး
- ထံခုၣ်သ့ၣ်တး
- စးဆျၢၣ်ကုကတဖး
- ကလံၣ်ခုၣ်စဲ
- လီၤခူတဖၣ်

လၢကသ့ၣ်ညါအါထီၣ်အဂီၢ်ဆဲးကျိးကိပ်ကးကရုတက့ၢ်.

တၢ်တီၢ်ကျဲၤခူၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်လံၤဟ့ၣ်ခွဲး

တၢ်သိၣ်တၢ်သီဒီးတၢ်ဘျီတဖၣ်အိၣ်ဝဲလၢတၢ်တီၢ်ကျဲၤလံၤဟ့ၣ်ခွဲးအံၤကလိၣ်ဘၣ်လၢနကမၤတတီၢ်ကျဲၤတဖၣ်အံၤလၢဟီးဘၤစၢၤဘုအပူၤအံၤမၤမ့ၢ်တလိၣ်ဘၣ်လဲၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤတရျးနစးထီၣ်မၤဒီးတၢ်မ့ၢ်ကျိၤဝဲၤကွၢ်အသီတခါခါ.နကသးအလီၢ်သးအကျဲဆီလီၤတၢ်မၤဝဲၤအလီၢ်.တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်မ့ၢ်တဖၣ်မၤလဲၣ်ထီၣ်တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်တဖၣ်.မ့ၢ်တဖၣ်တ့ထီၣ်ဘျီထီၣ်ဟံၣ်ဒီးဖျိၣ်တဖၣ်နကလိၣ်ပတံထီၣ်လံၤဟ့ၣ်ခွဲးဆူကိပ်ကးကရုအအိၣ်န့ၣ်လီၤ.

နမ့ၢ်ဒီးန့ၢ်ဘၣ်လံၤဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါလၢလံၤပတံထီၣ်ဘၣ်ယးတၢ်တီၢ်ကျဲၤလံၤဟ့ၣ်ခွဲးအံၤန့ၣ်.တၢ်အံၤမ့ၢ်ခိဖျိတၢ်ဘၣ်ဘျးလိၣ်အသးဒီးတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်လၢအဘျးတၢ်ဒီးနဟံၣ်အလီၢ်အပိန့ၣ်လီၤ.နက့ၢ်ကဒါနတၢ်တီၢ်ကျဲၤဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ယးတၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်အံၤသ့ဝဲကိပ်ကးကရုအဝဲဒီးမ့ၢ်တဖၣ်အိၣ်န့ၣ်လဲၣ်သ့ဝဲလီၤ.နဆဲးကျိးစ့ၢ်ကီးတၢ်တီၢ်ကျဲၤခူၣ်ဝဲၤကျိၤလၢကသ့ၣ်ညါအါထီၣ်ဘၣ်ယးလံၤပတံထီၣ်အဂ့ၢ်သ့ဝဲလီၤ.နတူၢ်လိၣ်ထွဲမ့ၢ်တသ့နကဘၣ်ကွဲးအီၤလၢလံၤန့ၣ်လီၤ.

နမ့ၢ်အဲၣ်ဒီးသ့ၣ်ထီၣ်တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဖဲနဟံၣ်လီၤန့ၣ်နကဘၣ်ဒီးန့ၢ်လံၤဟ့ၣ်ခွဲးတရျးနစးထီၣ်မၤအိၣ်ဒီးအခါန့ၣ်လီၤ.တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်လံၤဟ့ၣ်ခွဲးတဖၣ်တၢ်ကလိၣ်ဘၣ်အိၣ်ဒီးသန့ထီၣ်အသးလၢတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အကလုာ်ဒ်လဲၣ်တဖၣ်ဒ်..

- ဟံၣ်အသီတဖး
- တၢ်ဆဲးထီၣ်ဟံၣ်ဒီးတၢ်ဘၣ်ဘျီထီၣ်ကျဲၤအိၣ်
- ဆဲးအါထီၣ်တၢ်ဟံၣ်ကါအလီၢ်ဒီးဟံၣ်မဲၣ်ညါတဖး
- တၢ်ဟံၣ်တၢ်ဖိတၢ်လံၤအဒးတဖး
- တီၢ်ခူၣ်တဖၣ်လၢတၢ်မၤအိၣ်လၢအုးခဲဒီးသ့ၣ်တဖၣ်ဒီ
- စးဖိကဟ့ၣ်ဒီးတၢ်မ့ၢ်ကျိၤဝဲၤကွၢ်တၢ်တီၢ်ကျဲၤတဖး

လၢတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်တၢ်ဘျီတဖၣ်အဖိလံၤ.တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်တနီၤတၢ်ဟံၣ်အိၣ်လၢအမ့ၢ်တၢ်တဆဲးတက့ၢ်ဒီးတလိၣ်လံၤဟ့ၣ်ခွဲးဘၣ်လီၤ.နကဘၣ်မၤလီၤတၢ်ဒီးကိပ်ကးကရုတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဘျီထီၣ်အဝဲၤကျိၤဒ်သးနကသ့ၣ်ညါဘၣ်လၢနလိၣ်လံၤဟ့ၣ်ခွဲးခါတလိၣ်ဘၣ်လဲၣ်အဂီၢ်လီၤ.လၢကသ့ၣ်ညါအါထီၣ်အဂီၢ်ဆဲးကျိးကိပ်ကးကရုတက့ၢ်.

တၢ်လိၣ်ခိၣ်လိၣ်ကွဲးဒီးတၢ်အိၣ်ကသ့ၣ်ကသီဒီးခိၣ်န့ၣ်ထံၤထဲထၢတဖၣ်အပိလီၤ.

တၢ်လိၣ်ခိၣ်လိၣ်ကွဲးဒီးတၢ်အိၣ်ကသ့ၣ်ကသီဒီးခိၣ်န့ၣ်ထံၤထဲထၢ

ကိပ်ကးကရုကွၢ်ထွဲဘၣ်ယးတၢ်လိၣ်ခိၣ်လိၣ်ကွဲးဒီးတၢ်အိၣ်ကသ့ၣ်ကသီတၢ်ဖိတၢ်လံၤပိးလီၤတဖၣ်ဖဲဟီးဘၤစၢၤဘုလီၤကဝီၤအပူၤအံၤလီၤ.တၢ်လိၣ်ကွဲးအချးဘၣ်ဟံၣ်ဖျိၣ်အိၣ်ဝဲၤ120ဒီးတၢ်ပီၤထံလီၤဒီးတၢ်အိၣ်ကသ့ၣ်ကသီအလီၢ်အိၣ်ဝဲၤခဲခါန့ၣ်လီၤ.ဘုဖဲတၢ်အိၣ်ကသ့ၣ်အလီၢ်အိၣ်ဝဲၤ 257 Mason Street, Altona North ဒီးမ့ၢ်လဲၤဘၢထၢတၢ်ပီၤထံလီၤဒီးတၢ်အိၣ်ကသ့ၣ်အလီၢ်တခီအိၣ်ဝဲၤ Jennings Street, Laverton န့ၣ်လီၤ.

တၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲတၢ်နီၤအိၣ်ယုၣ်တၢ်လိၣ်ကွဲၤဖိတဖၣ်,တၢ်အိၣ်ဖဲးကနဲးတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဘျီထီၣ်အလီၤ,လုၣ်ယီၤအကျိၤ,ဒီးတၢ်ဒီးစကးတၢ်လီၢ်တဖၣ်တလၢၣ်ဘျီလၢၣ်စ့ၤဘၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်အိၣ်တၢ်လၢၣ်သ့ၣ်လီၤ.

တၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲတဖၣ်အံၤ,ပၣ်ယုၣ်တၢ်လိၣ်ကွဲၤဖိတဖၣ်ဒီးတၢ်လီၢ်လၢတၢ်ဟံၣ်ကီၤအိၣ်တဖၣ်,လဲၤဘၢထၢအဲၤကထံးဟီၣ်တၢ်လီၢ်,အဲၤထီၣ်န့ၣ်လဲၣ်န့ၣ်ဒီးဖိစီၢ်တဖၣ်ဒီးန့ၣ်ဖိးဖးတၢ်မံၣ်တြာ်လိၣ်ကွဲၤဖိတဖၣ်နကလိၣ်တဲဆိတချုးနသ့ၣ်အိၣ်အခါလီၤ.

တၢ်လီၢ်လၢတၢ်ဟံၣ်ကီၤအိၣ်တဖၣ်န့ၣ်န့ၣ်အိၣ်သ့ၣ်လဲၤတၢ်မၤမုၢ်လီၤဆိတဖၣ်အဂီၢ်လီၤ.တၢ်အံၤကလိၣ်ဆိစ့ၢ်ကိးလံာ်ဟ့ၣ်ခွဲးလီၤ.နထူးထီၣ်န့ၣ်လံာ်ဟ့ၣ်ခွဲးသ့ၣ်ဖဲးကိၣ်ကးကရၢအပၣ်ယဲၤအပူၤဖဲ www.hobsonsabay.vic.gov.au မ့တမ့ၢ်ကတိၤဘၣ်တၢ်ဒီးတၢ်လိၣ်ခိၣ်လိၣ်ကွဲၤအဲၤကျိၤလၢကသ့ၣ်ညါအါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအဂီၢ်တက့ၢ်.

နကတဲဆိပံၤအိၣ်အဂီၢ်နမၤအိၣ်သ့ၣ်လဲၤကွဲၤအါမဲၤလီၤ.တၢ်လိၣ်ကွဲၤချးဘၢတဖၣ်ပတံထီၣ်သ့ၣ်လဲၤတၢ်ကိၢ်ခါမ့တမ့ၢ်တၢ်ဂီၢ်ခါကတိၤအဂီၢ်လီၤ.လံာ်ပတံထီၣ်တဖၣ်နတဲဆိပံၤအိၣ်လၢနကမၤတဘျီအဂီၢ်လၢတၢ်လိၣ်ကွဲၤဖိမ့တမ့ၢ်တၢ်ဟံၣ်ကီၤအလီၢ်တဖၣ်,တၢ်အံၤမ့ၢ်လဲၤတဘျီအဂီၢ်,ဒီးနကဘၣ်ဟ့ၣ်အဘူးအလဲဆူကိၣ်ကးကရၢအအိၣ်န့ၣ်လီၤ.

နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးသ့ၣ်တၢ်လိၣ်ခိၣ်ချဲကဘိအလီၢ်လၢနကတၢ်လီၤနချဲအဂီၢ်န့ၣ်နကလိၣ်ပုၤလဲးမးလၢတၢ်ဟံၣ်ချဲအလီၢ်အဂီၢ်လီၤ.သံကွၢ်ပုၤဘၣ်မ့တမ့ၢ်ဒါတဖၣ်လၢနကပုၤလဲးမးလၢချဲအဂီၢ်ဒီးလၢတၢ်ဆၢကတိၤတကတိၤအဂီၢ်လံာ်ဟ့ၣ်ခွဲးအဂီၢ်တက့ၢ်.

လၢနကသ့ၣ်ညါအါထီၣ်ဘၣ်ယးဒီးတၢ်တဲဆိပံၤလၢနကသ့ၣ်လိၣ်ကွဲၤဖိတဖၣ်အဂီၢ်နကတိၤတၢ်ဒီးပုၤဘၣ်မ့တမ့ၢ်ဒါတဖၣ်သ့ၣ်မ့တမ့ၢ်ကွၢ်ဘၣ်ဖဲ www.hobsonsabay.vic.gov.au တက့ၢ်.

ပုၤတတၢ်အဲၤဒီးတဖၣ်အလီၤ.

ပုၤတတၢ်အဲၤဒီးခဲလၢၣ်အိၣ်ဝဲခွဲၤဖျါလၢဟီၤဘၢအလီၢ်ကဝီၤအံၤလီၤ.အဲၤသ့ၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲအကလုာ်အါဝဲဒီးတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤလၢပုၤသးနံၣ်ခဲလၢၣ်အဂီၢ်ဒီးကလုာ်အိၣ်တၢ်ဟံၣ်လီၤ.အါအိၣ်အဂီၢ်လီၤ.တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲအပူၤပၣ်ယုၣ်...

- သးပုၤတၢ်သိၣ်လိၣ်တဖၣ်
- တၢ်သိၣ်လိၣ်ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်လုၢ်အိၣ်သးသမ့
- အဲၤကလံးကျိၣ်တၢ်မၤလိတီၤ
- တၢ်မၤလိခိၣ်ထၢၣ်
- တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချဲ ဒီးနီၢ်ခိတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤ
- တၢ်စုသ့ခိၣ်ဘၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲတဖၣ်
- နီၢ်ကစၢ်တၢ်ခိၣ်ထီၣ်လဲၤထီၣ်တဖၣ်
- တၢ်ရ့ၤလိာ်မုာ်လိာ်တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ်
- တၢ်မၤစၢၤလီၤကစၢ်အသးကရၢတဖၣ်
- တၢ်ထံၣ်လိာ်တၢ်ပိၣ်သကိးကရၢတဖၣ်

ပုၤတတၢ်ဒီးအါတက့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်အိၣ်ဖျါအလီၢ်တဖၣ်လၢတၢ်ကဝီၤအိၣ်လၢတၢ်ထံၣ်လိာ်အိၣ်သကိးညီၣ်န့ၣ်အဂီၢ်မ့တမ့ၢ်လၢတၢ်မၤမုၢ်တဘျီအဂီၢ်သ့ၣ်လီၤ.တၢ်လီၢ်တနီၤအိၣ်ဒီးတၢ်ကျဲထွဲဖိဒဲသ့ၣ်တဘျီတခိၣ်အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.ပုၤဘၣ်မ့တမ့ၢ်ဒါတဖၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ညါန့ၣ်ဟံၣ်ဘၣ်ယးဒီးလီၢ်ကဝီၤတၢ်ကရၢကရိတဖၣ်အိၣ်အါလီၤ.

- Altona
- Altona Meadows
- Altona North
- Laverton
- Newport
- Seabrook
- South Kingsville
- Spotswood
- Williamstown

လၢကယုၣ်ညါအါထီၣ်ဘၣ်ယးပုၤတတၢ်အဲၤဒီးတဖၣ်နကတိၤတၢ်ဒီးပဲၤဒီးပုၤဘၣ်မ့တမ့ၢ်ဒါမ့တမ့ၢ်ကွၢ်ဖဲပပုၤယဲၤသန့ www.hobsonsabay.vic.gov.au သ့ၣ်လီၤ.